
Dagsorden møde i Samsø Kommunes Billedkunstråd 21.10.2024  
 

Deltagere Mie Petri Lind, Robert Rasmussen, Hanne Korsby, Johann Kauth, 

Tanja Nellemann Kruse, Sally Baasch Søndergaard 

Fraværende Kirsten Schou Jørgensen 

Ordstyrer/referent Mie Petri Lind / Sarah Heiberg Sestrup 

Mødested Mødelokale 1, Søtofte 10 

 

 

Pkt. 1 – Godkendelse af dagsorden 

 
Pkt. 8 rykkes frem til pkt. 3.  
 
 

 

Pkt. 2 – Gennemgang af økonomi 
 
Der blev redegjort for den økonomiske status.  

 

Samsø Kommunes Økonomiafdeling har efter mødet oplyst, at Billedkunstrådet i 2025 modtager 

39.000 kr. i kommunal støtte.  

 

 

Pkt. 3 – Ansøgning til Statens Kunstfond om støtte i 2025, frist: 24.10.2024 
 

Mie forbereder ansøgningen og sender den til Sarah. 

 

 

Pkt. 4 – Referat fra billedkunstrådsmøde på Lolland v. Tanja 
 

Guldborgsund Billedkunstråd har inviteret til møde for billedkunstråd. Billedkunstråd fra 

følgende kommuner deltog: Vordingborg, Faxe, Faaborg-Midtfyn, Struer, Tønder, Samsø og 

værtskommunen.  

Følgende temaer blev bl.a. drøftet: 



• Deltagelse af politiker i billedkunstråd (god måde at få kunsten bragt ud i de forskellige 

sektorer). 

• Potentialet i tæt samarbejde med embedsværk og politikere.  

• Billedkunstråds rolle som mediator mellem borgere og politikere. 

• Billedkunstråds mulighed for: At afmystificere kunsten, at skabe positive fortællinger om 

omkring et område – kunst i det offentlige rum som vartegn.  

• Fundraising til kommunen.  

 

 
 

Pkt. 5 – Evaluering af sommerens udstilling: Ada Van Hoorebeke 

Godt forløb, velbesøgt udstilling.  

Fine værker, men der manglede noget. Havde forventet mere og at udstillingen ville være lige til 
at gå til - at man bare kunne gå ind, betragte den og få en oplevelse. Savnede også noget om det 
processuelle. Fx at det processuelle fortsætter, da hun genbruger genstandene i andre 
udstillinger/sammenhænge.  

Måske skulle formidlingen have været anderledes? Måske mere intuitiv formidling?  

Workshop: Mange afbud. Billedkunstlærere har været interesserede i udstillingen.  

Foredragene var gode og velbesøgte.  

Generelt skal det overvejes, om kunstneren selv skal bistå med en kurator, så det ikke er 
Billedkunstrådet, der skal løfte den opgave.  

 
 

Pkt. 6 – Igangværende projekter – status 

Permanent placering af Allo La Terre 

Talt med Teknisk Forvaltning:  

1. Borgerforening skal spørges + eventuelt naboer.  

2. Der skal søges om landzone- og byggetilladelse. Placering skal markeres på kort + kort 

beskrivelse af projektet (husk at indtænke parkeringsmuligheder) skal indsendes til 

Teknisk Forvaltning.  

3. Teknisk Forvaltning udsender høringsbrev til naboer – to ugers svartid.  



4. Hvis tilladelse: Projektet sendes i fire ugers offentlig høring.  

 

Fra vi ansøger om landzone- og byggetilladelse vil det ca. tage 2 måneder, hvis alt går godt.  

Skal ikke politisk godkendes. 

 

Johanns udkast finpudses og sendes til Pillemark Borgerforening.  

 

Lydskattejagt 

Nærmer os, at lydskattejagten bliver permanent. Folder er opdateret og skiltene er modtaget, men 

mangler at blive sat op. Museet vil gerne formidle lydskattejagten på deres hjemmeside + i folder 

på både museet og Fredensdal. Hvis Visit Samsøs medlemskab fornyes kan folderen også 

formidles dér.  

 

Kunstforedrag 

Kunstforedrag med Anne Fabricius i Vandtårnet i Brundby. Velbesøgt.  

Eventuelt kunstforedrag om Heerup. Måske i løbet af foråret 2025 som optakt – overordnet om 

Heerup for at få sat en ramme. Ny leder på Heerupmuseet. Kunne det være en mulighed? Hanne 

ringer. Måske filmfremvisning i biografen? Eventuelt også samarbejde med biblioteket, hvis de 

har bøger om/med Heerup i deres samling.  

 

Tidselkorridoren 

Der udtrykkes begejstring for projektet.  

 
 
 

 

Pkt. 7 –  Udstilling 2025: Heerup som Spejl 
 
Økonomi 
Statens Kunstfond er ansøgt, og vi har modtaget 25.000 kr. Mangler svar fra Danske Banks 
Samsø Fond, Samsø Fonden og Knud Højgaards Fond. Udstillerne er blevet opfordret til at søge 
Statens Kunstfond. Mie har sendt udstillingsaftale til udstillerne.  
 
Dagsorden til møde med kunstnerne den 11. nov. 
Har modtaget ét afbud, men har ikke fået tilkendegivelser fra nogle, om de kommer.  
Der skal måske arrangeres kørsel fra både Jyllands- og Sjællandssiden.  



Søren skal inviteres til mødet. Tanja tager fat i ham.  
 
Mødes i Anton Rosen Huset. Retningslinjer for udstilling. Kunstnerne skal præsentere sig selv og 
deres idé til udstillingen. 
 
Formidling for børn 
2.500 kr. i honorar til børneworkshops. 
Venter med at træffe beslutning til, der er overblik over økonomien.   
 
 
 

 

 

Pkt. 8 – Nyt til/fra Den Kulturelle Styregruppe 

 

Der blev orienteret om udstillingsplanen for 2025.  

Hvorfor bliver referater fra den kulturelle styregruppe ikke offentliggjort på kommunens 
hjemmeside? Sarah undersøger.  

 

 

Pkt. 9 – Nyt til/fra Kulturforum 
 
Der er blevet talt om at lave en kulturfestival. Punktet drøftes igen til kommende møde i 
Kulturforum.  
 
 

 

Pkt. 10 – Eventuelt 
 
Busboblen i Ørby: Arbejdsgruppe foreslået nedsat med medlem fra Billedkunstrådet.  
Hanne deltager på vegne af Billedkunstrådet.  
 
Kunstrute: Afventer beslutning til når Allo la Terre er på plads.  
 
Kunne være spændende at lave et projekt sammen med færgerne.  
 
Næste ordinære møde afvikles hos Hanne d. 11. december kl. 13.00-16.00.  
 
 
 

 
 


